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Prezident Autoklubu ČR 
 
 

V Praze 29. srpna 2024 

 

Vážení přátelé motorismu, milí autoklubáci, 

v co už málokdo doufal, se stalo skutečností, do České republiky se od příštího roku vrací mistrovství světa 
silničních závodů motocyklů. Srdeční záležitost pro mě, ale i pro generace domácích příznivců motorsportu. 
Brněnský okruh se stal legendárním pojmem také na mezinárodním poli, také proto byla od počátků 
mnohaměsíčních jednání ze strany promotéra a dalších orgánů snaha a vůle MotoGP v Brně obnovit. Zásadní věcí 
byla změna majitele autodromu, díky které mohly nastartovat seriózní a konstruktivní přípravy dohod. Velmi si 
vážím spolupráce a děkuji za pochopení a podporu vedení Jihomoravského kraje, Statutárního města Brna, Národní 
sportovní agentuře a všem, kteří vnímají návrat světového šampionátu jako velkou příležitost pro Brno, region i 
celou Českou republiku. Je skvělé, že tak to deklaroval na tiskové konferenci sám pan předseda vlády Petr Fiala. 
Dlouhodobě do budoucna budeme jednou z mála zemí, která má MotoGP i WorldSBK – mistrovství světa superbiků. 
Profitujeme tak z toho, že byť nejsme velkým státem, máme dva špičkové okruhy se skvělými týmy lidí, schopné 
hostit nejelitnější světové závody. Budeme podporovat oba podniky a vytvářet takové podmínky, aby se rozvíjely 
sportovně i ekonomicky. A další skvělou zprávou je přidělení mistrovství světa národů SuperMoto v příštím roce do 
Vysokého Mýta, pojede se tak u nás historicky poprvé! 

Pro Autoklub České republiky je to další potvrzení vzrůstajícího postavení a vlivu na mezinárodním poli. 
Neberu to jako úspěch svůj, ale nás všech, aktivních členů Autoklubu ČR, kteří s úctou k naší historii, tradici a odkazu 
otců zakladatelů pracují na naší budoucnosti! Je symbolické, že jsme tohoto významného diplomatického úspěchu 
dosáhli v jubilejním roce, kdy si připomínáme 120. výročí založení Autoklubu ČR. 

Uplynulé týdny přinesly řadu úspěšných podniků motoristického sportu. Díky proměnlivým povětrnostním 
podmínkám přinesla letošní Barum Czech Rally Zlín velmi zajímavý a napínavý průběh, v cíli se nejvíc radoval Dominik 
Stříteský s Jiřím Hovorkou. Čtyřiadvacetiletý jezdec předvedl nejen rychlý, ale takticky vyzrálý výkon a rázně vykročil 
za letošním titulem mistra republiky v rally. Také na mistrovství Evropy v trialu se mladé naděje vedle osvědčených 
českých reprezentantů neztratily. Dějiny českého trialu přepsala sedmnáctiletá Denisa Pecháčková. Už vloni jako 
vůbec první jezdec z České republiky zvítězila v závodě mistrovství Evropy, letos dokázala vyhrát celý seriál v nejvyšší 
kategorii Women's European Championship! Zaslouží si velkou gratulaci. Zatím nejlepší závod sezóny zajel v kategorii 
Moto2 mistrovství světa závodů silničních motocyklů MotoGP Filip Salač, když na Red Bull Ringu v Rakousku dojel 
desátý.  

V oblasti zájmové činnosti připomenu, že do druhé poloviny se přehoupl letošní jubilejní třicátý ročník 
Mistrovství ČR Poháru historických vozidel. Srpnové podniky Priessnitzův okruh v České Vsi a Selské baroko ve Veselí 
nad Lužnicí přinesly zajímavý průběh pro startující posádky a skvělou podívanou pro diváky, velmi oceňuji 
pořadatelské kluby za přípravu a průběh soutěží.  

Život bohužel nepřináší jen dobré zprávy. Náš svět opustil Milan Špinka, jeden z nejlepších českých 
závodníků na ploché dráze. Do historie našeho motorsportu se zapsal doslova zlatým písmem, když jako jeden 
nemnoha českých jezdců vyhrál legendární Zlatou přilbu a stal se mistrem světa na ledové ploché dráze. I po skončení 
aktivní kariéry se dál věnoval plochodrážnímu sportu, ať již jako mezinárodní rozhodčí, nebo později manažer 
reprezentace. Navždy jsme se rozloučili s Milanem Pospíšilem, pořadatelskou osobností rally nejen na Klatovsku, ale 
také v rámci celé republiky. Pro Autoklub ČR má osobnost pana Milana Pospíšila výjimečný význam v tom, že se 
podílel na jeho obnovení. Čest jejich památce! 

O víkendu všem určitě doporučuji vydat se do Mostu na Czech Truck Prix s dalším bohatým programem, 
jeden z tradičních a diváky hojně navštěvovaných vrcholů sezóny motorsportu. Přeji Vám krásný zbytek léta.  

Se srdečným pozdravem 
Jan Šťovíček 
prezident Autoklubu ČR 


